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Статья посвящена выявлению и исследованию социально-экономических и политико-правовых 
факторов, способствующих изменению и развитию правового положения незаконнорожденных лиц в 
России XI — начала XX в. Проведенный анализ позволил автору раскрыть причины изменения числен-
ности лиц, рожденных вне брака, в исследуемый период времени, а также определить предпосылки ре-
формирования российского законодательства в данной сфере. Исследовав зависимость правового по-
ложения незаконнорожденных лиц от различных факторов, автор пришел к выводу о подчиненности 
статуса лиц, рожденных вне брака, внутренней политике государства в целом.
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Th e article is devoted to the identifi cation and research of socio-economic and political-legal factors 
contributing to the change and development of the legal status of illegitimate persons in Russia in the 
19th and early 20th centuries. Th e analysis allowed the author to reveal the reasons for the change in the 
number of persons born out of wedlock in the period under study, as well as to determine the prerequisites 
for reforming Russian legislation in this area. Having investigated the dependence of the legal status of 
illegitimate individuals on various factors, the author came to the conclusion that the status of persons born 
out of wedlock and the internal policy of the state as a whole are subordinate.

Keywords: illegitimate person, legal status, development factors, reform of legislation, legal regulation.

DOI : 10.18572/1812-3805-2018-8-32-37




